
 

 

Historisk stor efterspørgsel på gældsrådgivning 
Af Julie Jørgensen 

Vi oplever lige nu den største efterspørgsel på 

vores gældsrådgivning nogensinde.  

Vi er cirka halvvejs gennem året, men har 

allerede ydet rådgivning og vejledning til 90% af 

det forventede antal borgere på landsplan for 

hele 2022. Vi har derfor mere travlt end 

nogensinde før og knokler for at kunne følge med 

efterspørgslen. Vi søger konstant flere 

kompetente medarbejdere, så vi kan reducere 

ventetiden mest muligt. Af samme grund har vi i 

foråret søgt flere midler, som skal gøre os i stand 

til at rekruttere og lede endnu flere 

medarbejdere. 

 

Den historisk store efterspørgsel kan skyldes 

flere ting.  

For det første har vi indgået flere formelle og 

uformelle samarbejdsaftaler med myndigheder, 

Kriminalforsorg, styrelser og civilsamfunds-

organisationer, hvilket leder til, at vi modtager  

flere henvendelser fra borgere og henvisninger 

fra samarbejdspartnere.  

 

 

Samtidig er den store efterspørgsel et udtryk for, 

at en stor del af den danske befolkning ikke har 

mærket de seneste års velstandsstigninger, og 

som i takt med de øgede prisstigninger, har et 

endnu større og mere akut behov for økonomisk 

rådgivning og vejledning. 

Det er fantastisk, at flere borgere er blevet 

opmærksomme på deres ret til gældsrådgivning, 

og at de anvender vores tilbud. Vi er glade for, at 

vi kan hjælpe endnu flere.  

 

Dog er den store efterspørgsel også bekymrende. 

Den er et udtryk for, at mange danskere stadig 

har svære økonomiske problemer.  

Vi går hver dag på arbejde for at bekæmpe 

sociale udsathed. Vores største håb er, at ingen 

står i så svære gældsproblemer, som vores 

målgruppe gør. Med andre ord håber vi at gøre 

vores arbejde overflødigt. Dette er der dog lang 

udsigt til.  

Indtil da, vil vi derfor arbejde hårdt og utrætteligt 

for at hjælpe så mange som muligt. 

 


